
Verksamhetsberä,else Ådala 2023 
 
Avfall och kompost 

- Vi har under året haft container för hushållssopor och kompost för ris och i slutet av 
säsong även ha container för fallfrukt.  

o Förutom ett par missar där det dröjde onödigt länge med tömning upplever vi 
att det funkat bra. 

 
Vatten och växtlighet 

- Planen att hålla nere vattenförbrukningen genom att vattna smart, exempelvis genom 
att ta reda på regnvatten, vattna på morgnar och täckodla har fungerat sisådär. 
Vädret har dock hjälpt till lite. 

- Stopp i avrinningsrör Solrosvägen under vinter-vår 2023 ledde till att vatten trycktes 
upp i vägen.  

o Efter lång väntan spolade kommunen röret och fick bort det som orsakat 
stoppet. 

o Röjning av vass nedanför Kaffestugan och förlängning av avrinningsrör har 
gjorts för att förebygga att problemet återkommer.  

o Regelbunden röjning av vass där avrinningsrör löper ut är nödvändig för att 
undvika denna typ av problem. 

- Vattensjukt vid bryggan närmast Spångerum. 
o Föreningen har grävt hål på för att lokalisera anledningen till den vattensjuka 

marken. Arbetet beräknas fortsätta våren 2024. 
- Kommunens röjning utanför områdesstaketet. Vi hade 2022 kommunikation med 

kommunen om röjning utanför områdesstaketet vilket lett till: 
o Kommunen anlitade en entreprenör som röjde under vintern 2022–2023 

utanför staketet runt området upp mot Bergalid och mot Jakobsdal.  
o Viss röjning av träd ner mot ån träd och på grönytan mellan Spångerum och 

Åvägen ner mot ån gjordes (av annan entreprenör). Påminnelser har skickats 
till dem om buskage och se över/gräva upp igenväxta dike.  

o Efter detta övergår ansvaret för röjning utanför områdesstaket till föreningen. 
 
Reparationer-Underhåll-Investering 

- Vägen hyvlades på våren och även senare på säsong efter kraftiga regn. Saltning 
skedde inte då kostnaden på salt kraftigt höjts och den vi anlitade för hyvling inte 
hade tillgång till salt i samband med vårens hyvling. 

- Sparande för att renovering av ett servicehus i taget fortsätter. En konkret plan för 
upplägg av renoveringen har dock inte gjorts. 

- Viss renovering av bryggorna på området gjordes inför säsong. I slutet av säsongen 
granskades bryggorna och det gjordes en plan för vad som behövs åtgärdas 2024.   

- Röret runt kran för vattenavstängning vid första servicehuset har bytts ut mot ett 
större rör med lock.  

- Stolp och brädor som markerar parkeringar har delvis bytts ut och rätats upp. 
 
Områdessyn 

- Den årliga områdessynen genomfördes i början av juli och kolonister med 
anmärkningar meddelades om dessa. 
 

Bin och honung 
- Inga bikupor på Ådala i år. Ett par kolonister på området har meddelat intresse för att 

ta hand om bikuporna. Då det är ett tidskrävande arbete behöver vi dock fler som 
också är villiga att hjälpa till, kolonister på Ådala eller Emmalund. Vi behöver gå ut 
med ytterligare en förfrågan innan utbildning ordnas. 



 
Information och kommunikation 

-  Områdesmöte hölls i början av säsong 
- Information har kommunicerats via mail, hemsida och anslagstavla.  
- Möte med nya kolonister efter säsong planeras 
- Expeditionen har varit öppen onsdagar kl 17-18 från maj till september. Inledningsvis 

öppet varje onsdag, men från mitten av juli varannan vecka. 
- Facebookgruppen Ådalakolonisterna fortsätter växa, men når fortfarande endast en 

liten skala. Det är ett bra sätt för kolonister att kommunicera information till varandra, 
men fungerar inte som kommunikationskanal till eller från områdesansvariga. 

- Att under 2023 testa ha listor med lättare och avgränsade uppgifter till vilka kolonister 
kan anmäla sig har inte gjorts.  

o Det fastnade lite i hur dessa listor skulle kommuniceras (i vilken form och var) 
och hur de skulle uppdateras. 

o Vi försökte dock tydligare specificera uppgifter inför fixardagar (vilket kanske 
inte heller lyckades). 
 

Gemensamhet och delak/ghet 
- Fixardagar 

o Ett par fixardagar, en i maj och en i månadsskiftet augusti-september 
genomfördes. 

§ Inför maj månads fixardag informerades om att bryggorna skulle fixas 
och i. 

§ Den senare fixardagen kunde ha planerats bättre och en del som var 
tänkt att göra gick inte att genomföra, delvis p.g.a. regnet innan. Men 
en del saker fixades i alla fall, bl.a. fick stora parkeringen markeringar. 

- Informa/onsträff inför Tusen Trädgårdar 2024 – E$ första möte för a$ informera om 
Tusen Trädgårdar genomfördes och ett möte mars 2024 planeras.  

- Kolonistinitiativ – stort tack för att ni finns! 
o Quiz – Det har några gånger under säsongen funnits möjlighet att delta i 

kluriga frågesport/quiz, med tillhörande popcorn. Allt ordnat av kolonister på 
området.  

o Träningspass - Vi har på området haft möjlighet att delta i träningspass på 
gräsytan nere mot ån, initierat av kolonist som anslagit om detta på området 
och i Facebook-gruppen. Vi håller tummarna för ökat intresse och deltagande 
så denna typ av aktiviteter och initiativ lever kvar.  

o Skottkärror fixade! En kolonist såg över våra skottkärror, fixade däcken och 
införskaffade pumpar som nu finns i duschrummen i respektive servicehus. Är 
det tunt med luft – fyll på innan du använder skottkärran så håller den längre! 
Den stora risigaste skottkärran fick sig dessutom en totalrenovering med nya 
handtag och färg och håller nu säkert 50 år till.  

o En massa aktiviteter i Kaffestugan – Fri7dsgruppen har se$ 7ll a$ det varit 
en hel del ak7viteter i Kaffestugan, som ordinarie fikasöndagar, pubkvällar och 
andra trevligheter.  

o Plantbytardag genomfördes som önskat i början av säsongen initierat av 
enskild kolonist (som råkade vara styrelsemedlem). Några kolonister deltog i 
detta. Önskemål uttrycktes om liknande aktivitet på höst i samband med att 
växter flyttas.  

 
 
Elisabeth och Robert 


